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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 7. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 10. septembra 2019 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 15 starostov a jeden 

zástupca starostu z MČ Juh. Z rokovania sa ospravedlnili starostovia p. Brada, Balčík, 

Andrejčák a p. starostka Kovačevičová. 

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Vyzval členov RS, aby uviedli svoje 

pripomienky ku programu.  

 Uviedol, že pred bodom Rôzne odprezentujú svoje ponuky p. Ondrej Pustai a p. Martin 

Kollárik z Orange Slovensko a p. Ruščák z firmy Adsupra. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Bol požiadaný starostkou p. Kovačevičovou z MČ 

Nad jazerom, aby predložil návrh na doplnenie bodu pred bod Rôzne s názvom: 

Vypracovanie koncepcie ohľadne umiestnenia kontajnerovísk, nakoľko MČ dostala 

zamietavé stanovisko ku budovaniu kontajnerovísk od p. primátora.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Bol oslovený ľuďmi z organizácie, ktorí 

prevádzkujú portál „odkaz pre starostu“, aby v bode Rôzne mohli odprezentovať krátku 

prezentáciu. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal hlasovať o programe ako o celku aj s jeho úpravami. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Program bol schválený. Informoval členov RS 

o pripravovaných zmenách pri udeľovaní slova, prihlasovania a hlasovania - bude to 

podobný systém ako v mestskej rade. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Mgr. Marcel Šaňa a Ing. František Ténai, MBA 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 28.8.2019 zaradené 

na najbližšie zasadnutie MZ 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: V bode týkajúci sa zmien a doplnkov HSA, mestská 

časť Lorinčík má jeden bod, kde na základe písomných požiadaviek, ale aj pri osobnom 

stretnutí s p. Jergušom z ÚHA žiadali, aby zmeny, ktoré sa týkajú MČ Lorinčík, boli 

urobené čo možno najkomplexnejšie. Vybralo sa ale podľa jeho názoru to úplne 

jednoduché riešenie – zámena verejnej zelene na súkromnej parcele s vytvorením novej 
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verejnej zelene, na parcele, ktorej sú zase majitelia – ľudia. Pričom navrhovali 

komplexnejšie riešenie s vytvorením bio koridoru o rozlohe 2,5 hektára. Uviedol, že 

vyjadrenia pracovníkov z referátu útvaru architekta sú v takom zmysle, že to 

predstavuje dosť zložitý problém. Preto uvažuje, že ak tento projekt, ktorý vypracovali 

v mestskej časti je až tak zložitý, tak by bol rád, aby mu to pracovníci ÚHA vysvetlili 

a zobrali to za svoje aj v rámci úmyslu mesta Košice kandidovať na Európske mesto 

zelene. Bol by rád, ak by útvar hlavného architekta v tejto oblasti vyčlenil nejakého 

človeka, ktorý sa tejto otázke bude venovať možno viac a tým sa predíde možno aj pre 

ostatných kolegov to, keď budú mať vo svojich MČ skupiny aktivistov zelených alebo 

ľudí, ktorí budú chcieť niečo podobné urobiť, aby to neprejednávali rôzni ľudia, ale iba 

jeden – resp. konkrétni, čo sa týka ÚHA a zároveň, aby mal – mali aj určitú výpovednú 

hodnotu, nielen suché skonštatovanie.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Podľa jeho názoru Útvar hlavného 

architekta ako taký nefunguje. K takému názoru došiel preto, že od roku 2017 má 

spracované návrhy pre zmeny v rámci HSA na zapracovanie a zatiaľ sa ani jedna 

navrhovaná zmena nedostala na schválenie do MZ, dokonca na jeho žiadosti neprišli ani 

odpovede. Tieto žiadosti dokonca opätovne v roku 2019 na ÚHA zasielal na 

zapracovanie. A ak malé MČ sa chcú rozvíjať a potrebujú niečo budovať a k tomu 

potrebujú odborné stanovisko, resp. zapracovať zmeny do územného plánu, ktorý je 

schválený a sa nevedia k tomu dostať. Žiadosti sa týkali napr. športovísk a ich zmeny 

funkcie na polyfunkciu alebo posunutie chodníka z jednej strany na druhu, atď. Preto 

apeloval aj na predsedu Rady starostov, aby vedenie mesta dalo stanovisko, ako ÚHA 

bude pracovať do konca roka, pretože má informáciu, že personálne sa tento referát 

bude riešiť začiatkom budúceho roka. Malým MČ ide o rozvoj, zo strany ÚHA sa 

jednoduchá agenda vykonáva – odpovede na listy, ale čo sa týka širšieho zámeru, tam to 

nefunguje. Preto trvá, aby bolo dané stanovisko, kedy to bude fungovať a zároveň 

stanoviť, pretože nie je možné, že na žiadosti neprichádzajú odpovede, keď mestské 

časti v niektorých prípadoch na požiadavky mesta musia reagovať hneď. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Privítal na rokovaní primátora mesta Košice. Požiadal ho 

o reakciu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: V decembri tohto roku sa bude schvaľovať nová organizačná 

štruktúra a prebehne k nej aj diskusia na verejnej úrovni, ale aj so starostami. Je 

niekoľko modelov a inšpiráciu hľadajú aj v iných veľkých mestách, aby to bolo čo 

najideálnejšie, ale hlavne, aby sa všetci cítili komfortne. Uzavrieť sa to musí do 

12.12.2019, aby mohli spustiť proces nájdenia nového človeka, ktorý celé ÚHA bude v 

budúcnosti aj riadiť. Tento výber by sa mal udiať v januári a uzavrieť vo februári. Je tiež 

potrebné si uvedomiť, že všetky zmeny a doplnky územného plánu sa robia raz za rok 

v zmysle schváleného uznesenia MZ. Preto aj na rokovanie mestského zastupiteľstva sa 

predkladajú zmeny, ktoré boli spracované a pripravené s tým, že sú obmedzení 

v niektorých veciach v rámci Konceptu veľkého územného plánu. A pokiaľ je snahou, 

aby bol dokončený a stále neblokovaný, preto len veľmi opatrne sa robia zmeny.   

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Krátko reagoval, že môže to akceptovať, 

ale s tým nesúhlasí, pretože ak to správne pochopil, najbližšie zmeny sa môžu robiť 

budúci rok v septembri. Podľa jeho názoru 17 zmien za rok je žalostne málo na 22 

mestských častí.  
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p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Súhlasí s názorom p. primátora a dodal, že Útvaru 

hlavného architekta chýba jednoznačne líder. Podotkol, že za 5 ročné obdobie vo 

funkcii starostu dostal od ÚHA iba jedinú písomnú odpoveď. Neodpovedajú na listy. 

Pre nich platia iné pravidlá? Malým mestským častiam chýbajú cesty, chodníky. Chýba 

mu zo strany ÚHA koncepcia ku smerom k mestským častiam. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Áno, práve ten koncept je dôležitý. Uviedol, že veľa vecí spätne 

sa musí auditovať. Za posledné obdobie ÚHA a Stavebný úrad veľa pochybilo – pustilo 

projekty, ktoré sú na hanbu. A to, že sa k ním musia vracať, berie im cenný čas. Ku 

informácii, že ÚHA má na stole žiadosti z pred viac ako roka, dvoch, troch – o tom 

netušil, ale operatívne s p. riaditeľom sa teraz dohodli, že si vyžiadajú z referátu zoznam 

nevybavených vecí.   

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Myslava čaká na zmeny už piaty rok. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Vníma v rámci MČ Ťahanovce nespokojnosť občanov 

a problémy súvisiace s dlhými prípojkami, resp. vstupmi do dvorov - schválilo sa to 

pred troma rokmi, že dom nemôže byť viac ako 6 metrov vzdialený od verejnej 

komunikácie.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Bolo to schválené 15.7.2015 a doteraz nebola vôľa to 

zmeniť. Návrh bol predložený zamestnanom z ÚHA, ktorý v súčasnosti už tam 

nepracuje, z ÚHA odišiel a založil si spoločnosť s r.o. – nebol zaplatený. Je potrebné 

personálne referát posilniť a prirodzene, aj zamestnancov zaplatiť. Uviedol, že za 13 

rokov, čo sa týka MČ Pereš, bola zrealizovaná jedna zmena, čo sa týka územného plánu. 

Lebo pokiaľ sa nebude mesto rozvíjať, nebudú sa rozvíjať ani mestské časti.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Určite súhlasí, že je potrebné personálne posilniť referát ÚHA, ale 

musia mu dať za pravdu aj to, že najprv mu musia dať aj novú koncepciu - musí 

fungovať systém a do fungujúceho systému môžu začať ľudí prijímať.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Momentálne jej rozhodnuté, že zákon sa bude meniť 

na územný plán a stavebný zákon, tzn., budú nové koncepcie v rámci legislatívy. Čo sa 

týka nadrozmerných záhrad, tak tie sú zahrnuté v záväzných smerniciach územného 

plánu HSA, na čo už roky upozorňujú, že každá zmena musí byť riešená doplnkom 

územného plánu, čo je nezmysel. Má aj konkrétne prípady – na záhrade, ktorá má 

stanovenú fixnú hranicu, ktorá určuje kde je záhrada a kde je dvor - problém posunutia 

prístavby sa musí riešiť cez doplnok územného plánu. A to je strašne zložitá vec 

a pritom môže sa môže riešiť normálne v územnom konaní na stavebnom úrade. Tiež je 

nezmysel v zastavanom území dodržiavať hranicu 6 metrov, už len z hľadiska 

parkovania vozidiel. Bolo by vhodné uvoľniť spomínané záväzné nariadenie spred 5-

tich rokov. Je za to, aby referát ÚHA bol opäť jednym váženým útvarom v Košiciach 

ako kedysi, ktorý mal váhu na medzinárodnom poli a aj medzi mestami na Slovensku. 

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: pozn.: mimo záznam. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Opýtal sa ku vyplácaniu vlastníkov pozemkov na 

základe schváleného uznesenia MZ v Borovicovom háji – na základe akého kľúča sa 

mesto rozhodovalo, ktorých vlastníkov pozemkov vyplatí a ktorých nie? 
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p. Polaček, primátor mesta: Na vysporiadanie celého Borovicového hája je potrebná suma cez 

7 mil. Eur. Zadanie z minulého obdobia a aj zo súčasného bolo také, že referát 

nakladania s majetkom začal s vlastníkmi komunikovať. Za polročné obdobie sa za 

cenu, ktorá bola dohodnutá v mestskom zastupiteľstve podarilo osloviť 1/3 vlastníkov. 

V rozpočte pre tento rok je vyčlenená suma cca 800 tis. Eur. S najväčšími vlastníkmi 

začali viesť komunikáciu s tým, že zo strany mesta je snaha ich vyplatiť cez splátkové 

kalendáre – polovica v tomto roku a druhá v budúcom roku. Takže snaha tu je. 

Samozrejme niektorí vlastníci sa vyjadrili, že v prípade nevyplatenia peňazí hneď budú 

žiadať vyššiu sumu. Samotných vlastníkov samozrejme zastupujú právne kancelárie. 

A podstatnejšie, ako samotný spôsob vyplácania je, či mestské zastupiteľstvo trvá na 

názore, že chce, aby sa Borovicový háj naozaj vyplácal a že je pripravené v najbližšom 

období minúť 7 mil. Eur, pretože v budúcom roku ich čakajú miliónové výpadky 

v rozpočte. Na druhej strane mať vysporiadaný les je o obrovská devíza do budúcnosti 

a budúce generácie im za to určite poďakujú. Dodal, že mesto sa snaží všetkých 

vlastníkov uspokojiť, ktorí prejavili záujem – nevyberá si spomedzi nich. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Upozornil, že ak sa teraz robí krok vysporiadania, môže to 

znamenať istým spôsobom precedens, pretože v Košiciach je viac takých zón, kde sú 

pozemky súkromné, napr. Anička, či iné a tie bude potrebné právne zastrešiť, aby boli 

majetkom mesta alebo mestských častí.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka areálu Anička, existuje zadanie a určite do mestského 

zastupiteľstva príde materiál so znaleckými posudkami, či sa budú chcieť tým zaoberať 

a stanoviť cenu výkupu. Ak sa majetok bude nakupovať, bude rád, ale na úkor čoho. 

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Opýtala sa na Návrh VZN mesta Košice 

o miestnom poplatku za rozvoj s účinnosťou od 1. januára 2020 – aké prerozdelenie 

poplatku je navrhované medzi mesto a mestské časti? A aká hodnota je pri výkupe 

pozemkov pod Slaneckou cestou za meter štvorcový? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Návrh VZN mesta o miestnom poplatku za rozvoj nerieši 

prerozdelenie výnosu poplatku - to je vec Štatútu mesta Košice. Predložený návrh VZN 

naštartuje proces, že developeri a všetci tí, ktorí skôr, ako získajú stavebné povolenie 

zaplatili navrhovanú daň, napr. 35 Eur za meter štvorcový, za plochu, ktorú idú zastavať. 

Proces je nastavený tak, že vyzbierané peniaze za túto daň sa môžu použiť až v roku 

2021 – také sú pravidlá zákona a vyzbierané peniaze môžu byť použité tak, ako to 

zákon hovorí – na rozvoj.  

 Čo sa týka Slaneckej cesty, ku dnešnému dňu je nevysporiadaných 5 parciel. So 

všetkými vlastníkmi sa komunikuje, rokuje. Niektoré rokovania sú veľmi náročné, ale 

snahou je nájsť spoločný kompromis, pretože niektoré požiadavky sú pre mesto 

neprípustné, hlavne je to u p. Krška. Žiadosť bude na stavebný úrad podaná v priebehu 

10 dní.   

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: pozn.: mimo záznam. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Požiadal, aby boli vzájomné súčinný v jednej veci, pretože mesto 

technicky nevie v časovom intervale raz za 3 roky skontrolovať všetky parcely pod 

cestami a či ich niekto kúpil. Mesto môže takéto kúpne zmluvy napadnúť kvôli tomu, že 

má mať predkupné právo kvôli tomu, že je tam stavba, ale musí to byť do troch rokov 

zistené a napadnuté, aby sa zmluva mohla považovať za neplatnú. 
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p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: pozn.: mimo záznam. 

 

p. Bacsó, zástupca starostu MČ Košice – Juh: Bod týkajúci sa Charitatívneho domu sa 

bezprostredne dotýka MČ Juh a je opätovne predkladaný pred poslancov MZ na 

schválenie. Zároveň prebieha výzva pre p. primátora zo strany obyvateľov mesta, aby 

bod nezaradil do programu zasadnutia, aby sa na mestskom zastupiteľstve 

neprerokovával.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Výzva bola doručená včera (pozn.: 09.09.2019). Dôvodov je 

niekoľko, prečo sa bod na mestské zastupiteľstvo zaradzuje, ale hlavným dôvodom je, 

že na poslednom mestskom zastupiteľstve sa dala podmienka, za akých okolností si 

vedia poslanci predstaviť bod schváliť. Uznesenie bolo dielčie, ktoré hovorilo 

o nelegálnych osadách, atď. Mesto sa tomu venovala, samozrejme výsledky sú také, že 

osada za Malou stanicou je tam stále, nie je to možné zo dňa na deň vyriešiť, ale urobilo 

sa mnoho krokov ku vyriešeniu spomínanej nelegálnej osady. Nepovažuje projekt na 

Jarmočnej ulici v rámci charitatívneho domu za problém, ktorý spôsobí mestskej časti 

akýkoľvek problém s neprispôsobivými ľuďmi, pretože v charitatívnom dome sa budú 

stretávať práve ľudia, ktorí chcú na sebe pracovať a mesto im chce podať pomocnú ruku. 

Jarmočná ulica práve pomôže v danej oblasti, aby tí najviac neprispôsobivý ľudia začali 

ubúdať v MČ.   

 

p. Bacsó, zástupca starostu MČ Košice – Juh: Mestská časť predložila mestu 2 alternatívy pre 

výstavbu charitatívneho domu mimo MČ Juh. Zároveň dodal, že nezdieľa názor p. 

primátora, lebo Arcidiecézna charita nevie jemu a ani okoliu garantovať, že ľudia sa 

mimo múrov tejto inštitúcie budú správať sociálne prijateľne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Bosáková ulica je toho dôkazom, že sa to dá. Poďakoval sa 

starostom, ktorí zaslali lokality - alternatívy ku výstavne charitatívneho domu 

v Košiciach, s ktorými budú pracovať, ale ak mestu v tomto probléme pomáha 

Arcidiecézna charita a jej dom, je to pre mesto veľký prínos. Charita má dnes všetky 

doklady a dokumenty na to, aby do konca roka mohli podať projekt a požiadavku na 

získanie peňazí z fondov v sume cca 2,5 mil. Eur. Potrebujú už len nájom na pozemok. 

Akákoľvek iná alternatíva – iný pozemok, parcela znamená spustiť proces úplne nanovo, 

čo z časového hľadiska je na to potrebný rok. Ďalšou dôležitou vecou je, že charita 

prenesený výkon štátnej správy na mesto Košice túto činnosť za mesto vykonáva. 

Mesto ročne prispieva sumou cca 15 tis., ale pritom prevádzka na Bosákovej stojí 200 

tis. Uviedol, že v prípade schválenia nájmu a výstavby charitatívneho domu práce mesta 

nekončia, pretože v Košiciach je potrebné mať takéto charitatívne domy 4 až 5. Tiež nie 

je pravdou, že kladné stanoviská MČ Juh ku lokalite Jarmočná sú spred 10 rokov, lebo 

program sociálneho rozvoja bol schválený pred dvoma rokmi a nikto z MČ Juh 

neprotestoval.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či v návrhu nájomnej zmluvy 

na prenajatie pozemku na 40 rokov je spomenuté, že v prípade neschválenia dotácii pre 

Arcidiecéznu charitu, iný zámer tam nie je možné uplatniť? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Na toto nájomná zmluva myslí, je tam paragraf, že ak do dvoch 

rokov nezískajú všetky financie a nezačnú s výstavbou, zmluva padá.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ukončil diskusiu. Ku prerokovanému bodu budú 
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navrhnuté dve uznesenia - o prenájme pozemkov pre Arcidiecéznu charitu ku výstavbe 

charitatívneho domu budú hlasovať samostatne a ku ostatným prerokovaným bodom 

mestskej rady príjmu jedno spoločné uznesenie. Predniesol návrh na uznesenie: Rada 

starostov v Košiciach odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 

materiály prerokované na 7. Mestskej rade v Košiciach dňa 28.08.2019 – okrem 

charitatívneho domu. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 15, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Predniesol druhý návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča mestskému 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť materiál „Prenájom pozemkov v k. ú. Južné Mesto 

za účelom výstavby Charitného domu z dôvodov hodných osobitného zreteľa na dobu 

40 rokov pre Arcidiecéznu charitu Košice“. 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 11, proti: 0, zdržali sa: 5 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie nebolo schválené. 

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Komunikoval s riaditeľom magistrátu 

o veciach týkajúcich sa aj parkovania automobilov typu N1 – ide o zámer a týka sa to aj 

MČ KVP. Momentálne sa čaká na vyjadrenie referátu dopravy, preto požiadal, aby sa 

mohli pohnúť ďalej. Opýtal sa, či mesto už vybralo nového dodávateľa na maľovanie 

čiar dopravného značenia? Mesto prisľúbilo každej veľkej MČ jeden bezpečný priechod 

pre chodcov. Na Sídlisku Ťahanovce je to priechod pri domčeku. Žiada, aby sa v tejto 

veci konalo, aby sa mohli pohnúť ďalej. Cesty, chodníky a súvislé opravy – bolo verejné 

obstarávanie na 8 až 10 mil. Eur – mestské časti celé leto v tom stáli a čakajú, aby sa 

mohli pohnúť ďalej. Na Havanskej ulici č. 6 sa ešte v januári začal riešiť problém 

ohľadne neoprávneného zabratia parkovacích miest firmami, ktorá odkúpila pozemok 

pod asfaltom, ktorý bol valcovaný za socializmu vo verejnom záujme a po vyznačení 

čiar, parkovacie miesta začala prenajímať a s mestom Košice, ako cestným správnym 

orgánom a správcom komunikácií vôbec nekomunikovala. Dodal, že správne konanie sa 

začalo, ale časom aj nejako ustálo a nevie odpovede – nemá informácie.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Súvislé opravy, opravy ciest - je to vysúťažené a prebieha proces 

vyhodnocovania ponúk a ten proces urýchliť nevedia, lebo sú to zákonné lehoty, ktoré 

sa musia dodržiavať. Ihneď po uzavretí procesu budú starostovia o tom upovedomení. 

Nie je celkom pravda, žeby sa úplne súvislé opravy zastali, pretože sa robia na základe 

rezerv z predchádzajúcich zmlúv. Ku značeniu vodorovných čiar uviedol, že mesto 

nakupovalo výrazne drahšie, ako iné mestá na Slovensku, preto sa momentálne hľadá čo 

najekonomickejšie riešenie pre mesto Košice do budúcnosti. Sú však v stave, že 

prípadné havarijné a dopravné situácie a pod. je mesto schopné riešiť a do konca tohto 

mesiaca situácia by mala byť vyriešená tak, aby sa od budúceho mesiaca mohlo ísť 

v novom režime. Ku odčleneniu automobilov typu N1 z parkovísk na Sídl. KVP uviedol, 

že toto si rieši mestská časť sama, mesto nič neschvaľovalo. Vyžiadal si už podklady od 

referátu dopravy k tejto téme. 

- - - 
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Bod č. 1/1 

Vypracovanie koncepcie ohľadne umiestnenia kontajnerovísk 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Dal slovo p. Karabinovi. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: pozn.: mimo záznam. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Uviedol, že so spoločnosťou Kosit sa k tejto problematike 

stretávajú pravidelne. Osobne nesúhlasí, aby mesto robilo kontajneroviská, klietky 

a veci, lebo je to cesta späť. Spoločnosť Kosit vypracovala projekt podzemných 

a polopodzemných kontajnerovísk, ale v tom projekte veľmi veľa vecí nedomysleli, 

preto im bol vrátený späť v apríli – v máji. Kosit projekt dopracoval, ale vznikli ešte 

nejaké otázky, pripomienky a odborné útvary sa im venovali. Dnes je v Košiciach 1500 

štandardných stanovíšť a Kosit má nastavených 720 polopodzemných kontajnerovísk 

tak, že sa všetky nadzemné rušia v miestach, kde nie je problém s inžinierskymi sieťami 

a kde sú majetkové veci vysporiadané. Každé plánované polopodzemné konajnerovisko 

musí prejsť stavebným konaním a jeho umiestnenie musí spĺňať stanovenú donášková 

vzdialenosť pre občana do 80 metrov. Kosit je pripravený väčšiu časť projektu 

financovať, ale stále mu chýba odpoveď na jednu otázku, na ktorej trvá, a to: že ak 

mesto do projektu pôjde, musí byť zmluvne vyriešené čo v prípade, ak by v budúcnosti 

spol. Kosit s mestom Košice nemal zmluvu na zvoz odpadu. Nechce, aby sa stalo, že 

kontajneroviská zoberú a zostanú iba diery. To sa nemôže stať a p. Christenko mu sľúbil, 

že nájdu paragrafové znenie, ktoré bude komfortné s obidvoma stranami. Zatiaľ mu to 

predložené nebolo, ale je naplánované budúci týždeň spoločné stretnutie. Zároveň dodal, 

že s referátom ÚHA je táto vec prepojená, resp. dostali zadanie, že v prípade stavby 

bytoviek developermi musia nájsť taký regulatív pre celé mesto, aby bol všeobecný 

a aby platili princípy: kontajnerovisko do zeme, bezbariérovosť, cyklochodník a zeleň. 

Pracujú na tom kolegovia a koncom roka by chcel, aby to bolo definitívne pripravené, 

s mestskými časťami prerokované a mohli to následne predstaviť, ako materiál. Dodal, 

že nie je potrebné prijímať uznesenie. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Vzhľadom na vysokú finančnú náročnosť polozapustených 

kontajnerovísk, Kosit už nechce ísť do predvádzacích modelov, ako to robil doteraz 

a tiež sa potrebujú tomu venovať a riešiť to koncepčne, nakoľko aj tá logistika 

vyprázdňovania spomínaných kontajnerovísk je náročná. Koncepcia sa rieši pre celé 

mesto tak, aby bola zabezpečená ekonomická návratnosť celého projektu. Pri budovaní 

nových kontajnerovísk sa budú uprednostňovať lokality, kde sa v poslednom období 

nestavali práve uzamykateľné a nové typy kontajnerovísk. Preto aj mesto vyzýva 

mestské časti, aby boli zdržanlivé pri ich budovaní, aby nebudoval niečo, čo nová 

koncepcia bude vnímať ináč. Požiadal starostov, aby k tomu pristupovali z tohto 

pohľadu, aby zbytočne neinvestovali financie do klietkových kontajnerovísk, keď bude 

iná koncepcia. 

 

p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: V MČ vytypovali 3 lokality pre výstavbu 

polopodzemných kontajnerovísk, ale donášková vzdialenosť je viac ako 80 metrov. 

Podľa jeho názoru občan vrecko s odpadmi hodí skôr do trávy, ako keby mal prejsť 200 

metrov ku kontajnerovisku. To je riziko, ktoré ich čaká. Koncepcia by mala brať do 

úvahy aj ich mestskú časť, pretože majú 90 % nevysporiadaných pozemkov a preto by 

nebránil, aby mali možnosť budovať uzamykateľné kontajneroviská, lebo veľa možnosti 

nemajú. 
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p. Nigut, predseda Rady starostov: Súhlasí, že koncepcia by mala byť aj o Sídlisku Ťahanovce. 

Uzavrel tému kontajneroviská. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Rôzne 

 

Prezentácia ponuky pre možnú spoluprácu s Orange Slovensko, a.s. 

 

p. Pustai, Orange Slovensko – Predstavil isté výhody a možnosti spolupráce starostov MČ od 

jedného operátora nielen v hlasových službách a mobiloch, ale ponúkajú aj dátové 

pripojenia, internetové pripojenia, wifi siete a služby dátového centra s čím je spojená aj 

bezpečnosť uložených dát, s ktorými MČ pracujú smerom ku občanom, alebo iné dáta, 

ktoré spravujú v rámci GDPR. Ponúkol svoj kontakt, aby sa so starostami vedel stretnúť 

individuálne a rozdal informačný materiál ohľadne biznis služieb. Poďakoval sa za 

možnosť prezentovať ponuku. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval za ponuku. 

 

 

Prezentácia ponuky pre možnú spoluprácu s mobilnou aplikáciou informovanie občanov 

správami 

 

p. Ruščák, zástupca firmy Adsupra s.r.o.: Vyvinuli aplikáciu, hlavne pre menšie obce, ktorá 

slúži hlavne pre zasielanie správ a push notifikácií. Boli oslovený mestskou časťou 

Vrakuňa v Bratislave a pre ich požiadavky vyvinuli novšiu verziu s novými 

vlastnosťami. Starostom názorne odprezentoval ukážku používania ich aplikácie v praxi. 

Ponúkol svoj kontakt a rozdal starostom informačný materiál. Poďakoval sa za možnosť 

prezentovať ponuku. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval za ponuku. 

 

 

Prezentácia ponuky pre možnú spoluprácu s aplikáciou Odkaz pre starostu 

 

p. Kollárik, zástupca Inštitútu pre dobre spravovanú spoločnosť: Fungujú od roku 2010 vo 

viac ako 130-tich samosprávach. V Košiciach spolupracujú napr. s MČ Západ a aj 

samotné mesto odpovedá na niektoré podnety a túto spoluprácu by radi zlepšili. 

Fungujú ako nezisková organizácia cez európsky projekt. Ponúkol svoj kontakt a rozdal 

starostom informačný materiál. Poďakoval sa za možnosť prezentovať ponuku. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval za ponuku. 

 Ukončil bod. 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut ukončil 7. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Ing. Ján Nigut 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 30.10.2019 

Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Mgr. Marcel Šaňa ................................................................ podpísal dňa: 06.11.2019 

 

 

Ing. František Ténai, MBA ..................…............................. podpísal dňa: 06.11.2019 

 

 

 

 

 

  



10 

 

Obsah: 

 

1 Úvod rokovania, Overovatelia zápisnice 

1 Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 28.8.2019 zaradené na 

najbližšie zasadnutie MZ 

7 Vypracovanie koncepcie ohľadne umiestnenia kontajnerovísk 

8 Rôzne – prezentácie ponúk  

9 Záver rokovania 

 

 

 

 


